
 

 

 

Coalitie akkoord 2014-2018 op hoofdlijnen van CDA, ChristenUnie en 

GemeenteBelangen. 

Iedereen! 

In deze nieuwe bestuurlijke periode moeten vele vraagstukken behandeld 

worden. De taken van de lokale overheid worden vele male groter dan 

voorheen. Daarnaast komen we in een geheel andere periode. Van 

tientallen jaren van groei, ligt nu de grootste uitdaging om het bestaande 

bezit, verworvenheden en waarden in stand te houden en te zoeken naar 

oplossingen. 

Deze coalitie sluit op voorhand niets en niemand uit. Iedereen moet mee 

doen, iedereen mag meedoen. De overheid wil een vangnet zijn voor een 

ieder die door welke omstandigheid dan ook niet mee kan doen. De taken 

die van de Rijksoverheid naar de gemeente komen, delen we met onze 

burgers. Door ze ook gedeeltelijk in hun handen te leggen en gezamenlijk 

bewustwording op dat punt kunnen we de knelpunten veel beter oplossen. 

Ons motto daarbij: Iedereen een kans, iedereen doet mee, iedereen de 

ruimte en een solide basis voor iedereen. Samen sterker met een 

dienstbare overheid. 

 

 

 

 



De hoofdpunten uit ons akkoord zijn: 

Bestuur advies en ruimtelijke ontwikkeling 

Communicatie intern en extern moet open en transparant zijn. We willen 

de inwoners blijven betrekken bij besluitvorming van de gemeente. De 

papieren berichtgeving houden we voorlopig naast digitale berichtgeving. 

Niet inzetten op gemeentelijke herindeling maar op samenwerking. Dit 

samenwerken met mogelijk verschillende partners en zo min mogelijk via 

gemeenschappelijke regelingen. We willen gemeenschappelijke regelingen 

afbouwen daar waar het kan. Samenwerking dient een meerwaarde op te 

leveren in continuïteit, kwaliteit en/of geld. 

Het nieuwe logo krijgt het gemeentewapen als beeldmerk.  

Geen coffeeshops en speelhallen toestaan binnen onze de gemeente. 

Aandacht voor draagvlak en motivatie vrijwillige brandweer. Ondanks dat 

ze zijn ondergebracht in de regio blijft het ‘ons’ korps. 

Activeren en intensiveren samenwerking met onze Duitse buren. 

Samenwerken op gebied van arbeid, werkgevers, onderwijs en zorg. 

Actieplan maken voor de komende vier jaar. 

Leegstand in de hoofdkernen moeten tegengegaan worden. We zullen 

werk moeten maken van de transitie in onze kernen. Daarbij wordt 

gekeken naar de winkelcentra, de woningvoorraad en de bereikbaarheid. 

In Aalten gaan we het centrumplan opnieuw bezien, verkleining van het 

winkelcentrum wordt serieus bekeken. Daarbij wordt in het integraal plan 

onderzocht welke herontwikkeling nodig is. Het is mogelijk dat panden uit 

de markt worden gehaald of actief wordt meegewerkt om verplaatsing 

mogelijk te maken. Voor Dinxperlo betekent dit ook een hernieuwde visie 

waarbij een supermarkt van enorm belang is in een centrum dat een 

aangepaste omvang heeft. In Bredevoort wordt een oplossing gezocht 

voor de leegstand op het Zand, De Veste en Sint Bernardus. 

Geen uitbreiding van bedrijventerreinen als er nog voldoende vrije kavels 

beschikbaar zijn. In Dinxperlo is nog meer dan voldoende bedrijventerrein 

beschikbaar. In Bredevoort worden geen nieuwe uitbreidingen mogelijk 

gemaakt. Wellicht dat lichte industrie mogelijk is op het plan Bekendijk 

(dat daarvoor moet worden herzien). De ontwikkeling van de Westrand 

Aalten komt alleen voor uitbreiding in aanmerking als er minder dan 2 

hectare beschikbaar is (in Aalten), dan ook nog in beperkte vorm. Alle 

gronden afboeken en mogelijk een gedeelte afstoten. 



We blijven actief werken aan het verminderen van de regeldruk en het 

vereenvoudigen van de verordeningen. Voorbeeld hiervan is dat we 

middels een pilot tot 1 januari 2016 de welstandtoets afschaffen. Daarna 

wordt gekeken wat de effecten hier van zijn. Eigen verantwoordelijkheid 

neerleggen bij de inwoners, bijvoorbeeld bij de bouw (minder 

bouwcontrole). 

In samenwerking met de provincie willen we glasvezel in het buitengebied 

realiseren. Verdere digitalisering verwordt geleidelijk aan tot een 

maatschappelijke basisvoorziening. Digitale bereikbaarheid is van belang 

voor communicatie, zorg en welbevinden van onze inwoners 

De bedrijfscontactfunctionaris wordt de verbindingspersoon tussen de 

bedrijven en de mensen die mee moeten gaan doen op de arbeidsmarkt. 

Werk en inkomen zijn de beste garantie voor een goede financiële basis 

en het welbevinden van de burger. 

Er moet een regionale agenda komen met daarin de rol en de doelen van 

onze gemeente. Onderdelen van deze agenda zijn vooral de grote 

infrastructurele werken en de transities binnen de (jeugd)zorg. 

Wij handhaven waar nodig maar het is geen doel op zich. We willen de 

dialoog stimuleren, in gesprek gaan met overtreders en als laatste 

handhaven. Mediation kan hiertoe een belangrijke bijdrage leveren. 

We handhaven het aantal koopzondagen van 12 stuks per jaar. Wel 

kunnen ondernemers zelf bepalen wanneer ze de deuren van de winkels 

willen openen, door dit achteraf eenvoudig te melden. Wij noemen dit het 

strippenkaart model. 

Voor de branches woninginrichting, tuincentra en de supermarkten de 

komt de mogelijkheid om 24 zondagen (inclusief de genoemde 12 

koopzondagen) geopend te zijn. Het is door de ondernemers zelf in te 

vullen welke dagen zij hiervoor willen besteden. 

 

 

 

 

 



Onze leefomgeving 

Verkeerscirculatieplannen opnieuw bezien, mede gezien de ontwikkelingen 

betreffende omvang van het kernwinkelgebied.  

We leggen de noordelijke randweg niet aan. De gereserveerde middelen 

kunnen vrijvallen ten gunste van afwaardering gronden in de Westrand. 

Het gratis inzamelen grof tuinafval krijgt geen vervolg. Deze minderkosten 

worden ingezet om een kwaliteitsimpuls te geven aan het openbaar groen. 

Ook de extra inkomsten van de verkoop en verhuur van het openbare 

groen zullen hier gedeeltelijk voor worden ingezet. 

Mogelijkheden onderzoeken om de kosten van afvalinzameling nog verder 

te verlagen, waarbij de vervuiler betaald het uitgangspunt is.  

Het gratis inzamelen grof tuinafval krijgt geen vervolg. Deze minderkosten 

worden ingezet om een kwaliteitsimpuls te geven aan het openbaar groen. 

Ook de extra inkomsten van de verkoop en verhuur van het openbare 

groen zullen hier gedeeltelijk voor worden ingezet. 

Mogelijkheden onderzoeken om de kosten van afvalinzameling nog verder 

te verlagen, waarbij de vervuiler betaald het uitgangspunt is.  

Er ligt een opgave bij onze inwoners en de corporaties om het 

woningbestand verder te verduurzamen. Wij willen daarover afspraken 

maken met corporaties en onze inwoners daar actief over informeren. We 

onderzoeken de financiële mogelijkheden voor ondersteuning daar in. 

De gemeente neemt het thema duurzaamheid mee binnen de uitvoering 

van haar beleid. 

Het buitengebied verdient: binnen het fraaie landschap moeten er 

mogelijkheden zijn voor economische ontwikkeling. Agrarische intensieve 

bedrijven mogen onder voorwaarde naar bouwblokken van maximaal 1,5 

hectare. Een goed leefmilieu is daar onderdeel van, waarbij gekeken wordt 

of uitbreiding van een afstandsmaat ten opzichte van burgerwoningen 

daarbij mogelijk en wenselijk is. Bij afwijkingsbevoegdheden gaat 

woongenot boven landschappelijke waarden. 

Nieuwe economische dragers in het buitengebied worden gestimuleerd, 

omdat zij wellicht ook kunnen bijdragen tot middelen voor andere 

activiteiten. De leegstand in het buitengebied is een bedreiging voor het 

landschap, we willen met een totaal plan komen met een mogelijke 

sloopregeling als onderdeel. 



Het verschil in kosten tussen begraven en cremeren mag niet groter 

worden dan in het vastgestelde beleidsdocument. De exploitatiekosten 

van de begraafplaatsen kunnen verlaagd worden door een soberder 

onderhoud en door een intensiever gebruik van de aanwezige ruimte, 

waardoor de tarieven gehandhaafd blijven. 

Knelpunten in de openbare ruimte gaan we aanpakken. Voorbeeld hiervan 

is de situatie rond sportpark Villekamp en Tennisvereniging Altec. 

Onderzoek in deze periode moet tot duidelijkheid leiden of en zo ja hoe de 

rondweg bij Dinxperlo kan worden gerealiseerd. Het doel is de 

verkeersstromen in het centrum fors terug te brengen. 

De recreatieve mogelijkheden, waaronder de bevaarbaarheid, van de AA- 

strang met het waterschap onderzoeken. 

 

Mens en samenleving 

Er komt een Noaberfonds dan wel buurtbudget. Vanuit dit fonds worden 

initiatieven ondersteund die de leefbaarheid ten goede komen en 

problematieken voorkomen; de dekking kan waar mogelijk uit bestaande 

budgetten. In 2014 worden de randvoorwaarden voor dit fonds 

geformuleerd. 

Maximale inzet voor het behoud van basisscholen(in kleine kernen), 

zolang kwalitatief onderwijs is gegarandeerd. Scholen, ouders en hun 

bestuurders zijn verantwoordelijk voor de kwaliteit, maar de gemeente wil 

daar inspanningen voor leveren. Lokalen die vrij komen kunnen mogelijk 

worden ingezet om ze te verhuren of kunnen beschikbaar gesteld worden 

aan de samenleving om de school een breder draagvlak te geven. Het 

leerlingenaantal is niet alleen leidend.  

Zorg moet nabij en eenvoudig georganiseerd worden en kwalitatief goed 

zijn (zorg moet een zekerheid zijn). We willen de zorgkosten beheersen 

Uitgangspunt is om de gelden die we ontvangen één op één in te zetten, 

zorggeïndiceerde hebben recht op een adequate zorg. 

Maatschappelijke stage vinden wij van groot belang en blijven we actief 

stimuleren. 

Bibliotheken moeten als voorziening in stand gehouden worden. 



De gehanteerde jeugdledensubsidie wordt gehandhaafd. Het 

instrumentenfonds voor de fanfareverenigingen wordt structureel. Sport 

blijven we stimuleren, het participatiefonds zal belangrijk zijn en in stand 

blijven om zo ieder kind de mogelijkheid te geven om enige vorm van 

sport te kunnen beoefenen. 

Voor AD’69 worden de mogelijkheden onderzocht om te komen tot de 

invulling van een kunstgrasveld, dit op basis van de sportnota. Tussen 

verenigen zal samenwerking gestimuleerd worden. 

Wij willen dat kinderen die de basisschool verlaten zwemvaardig zijn. 

Bij de overheveling van de AWBZ naar de gemeenten willen we extra 

aandacht voor de dagbesteding, voor zowel de cliënt als de 

mantelzorgers. Ook voor bijvoorbeeld zorgboerderijen is een belangrijke 

taak weg gelegd die we graag overeind willen houden. 

Wij willen zorgvuldig omgaan met het opleggen van de arbeidsplicht aan 

alleenstaande ouders met kinderen jonger dan 4 jaar opleggen. 

Wij willen activiteiten van Figulus onderbrengen in dorpshuizen en of 

Kulturhuusen. De activiteiten vanuit de Ahof kunnen mogelijk onder 

gebracht worden in De Pol. 

 

Informatie en registratie 

(Digitale-)Informatiebeveiliging wordt verder uitgewerkt, we willen 

voldoen aan de landelijk vastgestelde normen. Eind 2014 wordt in kaart 

gebracht wat hier voor nodig is. 

Binnen de aanbestedingsregels zoveel mogelijk lokaal inkopen waardoor 

lokale bedrijven meer kans maken. Daarnaast willen we dat een deel van 

de gevraagde arbeid wordt ingevuld door mensen vanuit participatiewet.  

 

 

 

 

 



Financiën en Vastgoed 

De begroting moet sluitend zijn en de schuldenpositie beheersbaar. Het 

goede financiële beleid van de afgelopen jaren dient voortgezet te worden. 

De woonlasten voor de burgers mogen maximaal met 3% per jaar stijgen. 

Mochten er voor het sociale domein meer middelen nodig zijn dan waar 

budgetten voor zijn dan is voor dit doel OZB verhoging acceptabel. 

We gaan de gemeentelijke huisvesting verder aanpassen en optimaliseren 

binnen bestaande budgetten. Structureel willen we geen verhoging van de 

lasten voor huisvesting van onze eigen organisatie en bezoekers, maar 

wel zorgen voor een adequate huisvesting. De raadsvergaderingen 

moeten vanaf 2015 via internet te volgen zijn. 

Tot slot 

Na realisatie van dit programma hopen we dat iedereen een kans 

gekregen heeft, dat iedereen mee doet, dat iedereen de ruimte heeft en 

dat iedereen een solide basis ervaart binnen onze gemeenschap. 


